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STROJNÍ ČIŠTĚNÍ PŘÍMO U VÁS !

SEDLČANY V příštím roce 
by se měla uskutečnit re-
konstrukce mostu přes po-
tok Mastník v Nádražní ulici 
na krajské silnici III/10522. 
Opravu mostu má v plánu 
Krajská správa a údržba sil-
nic Středočeského kraje. 

„Současně jednáme též 

o opravě úseku Nádražní 

ulice mezi mostem a ná-

městím T. G. Masaryka,“ do-
plňuje sedlčanský starosta 
Ivan Janeček. Problémem 
pro město je skutečnost, že 
silnice je sice krajská, ale 
městu patří jak chodníky 
podél ní, tak i opěrné zdi 
na nájezdových rampách 
na most. „Snažíme se proto 

s krajským úřadem dojednat 

podobu spolufi nancování,“ 

říká starosta. 
Odbor investic navrhl 

výhledově spojit s rekon-
strukcemi v dané lokali-
tě i vybudování páteřní 
stoky dešťové kanalizace 

VLTAVA Na soustavě vod-
ních děl Orlík a Kamýk 
vznikne nová přečerpáva-
cí elektrárna. Její fungová-
ní je známé díky Dlouhým 
stráním v Hrubém Jesení-
ku. V době přebytku ener-
gie bude voda z níže polo-
žené Kamýcké přehrady 
čerpána zpět do přehrady 
Orlické, aby se ve špičce 
mohla voda opět vypus-
tit přes turbíny zpět dolů 
do Kamýku.

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Na konci září došlo 
k předání nového vozidla 
na svoz komunálního od-
padu. Stará technika již 
byla podle vedení Krásné 
Hory nad Vltavou na samé 
hranici životnosti. 

„Kupoval se z toho dů-

vodu, že současná vozidla 

jsou již na hranici životnos-

ti a neustále je u nich nut-

SEDLČANY Hlavním téma-
tem rady města v polovině 
září byla kontrola činnosti 
Sedlčanských technických 
služeb, které jsou obchod-
ní organizací města. Spo-
lečnost na jednání zastupo-
val její jednatel Jiří Daněk.

„Rada města požáda-

la jednatele Jiřího Daňka, 

zda by mohl do budoucna 

vyúčtování technických 

služeb zpracovávat v mě-

síčních intervalech pro 

lepší přehlednost, orientaci 

a možnosti reagovat,“ uve-
dl sedlčanský starosta Ivan 
Janeček. 

Starosty jsme se zeptali 
na možnosti úspor v roz-
počtu STS: „Již při laickém 

nahlížení na činnost technic-

kých služeb mě napadá, že 

by se dalo ušetřit například 

výsadbou trvalek místo jed-

noletých květin. Osobně mi 

KAMÝK NAD VLTAVOU 
Ve středu 4. října se v Ko-
munitním centru sešli ob-
čané zajímající se o úpravu 

Výsadbou trvalek lze 
ušetřit, míní starosta

Druhé Dlouhé stráně 
vzniknou na Vltavě

Obě díla budou v majet-
ku skupiny ČEZ. Nová elek-
trárna, která bude čerpat 
vodu mezi Orlickou a Ka-
mýckou přehradou, má stát 
několik miliard. „Dvě ze 

čtyř turbosoustrojí na Orlí-

ku by byly přestavěny na re-

verzní Francisovy turbíny 

a mohly by v časech přebyt-

ku energie v síti případně 

při záporných cenách elek-

třiny na burze využívat část 

Připravuje se oprava 
mostu přes Mastník 
a rekonstrukce 
Nádražní ulice

v Nádražní ulici. „Sedlčany 

prozatím nemají dešťovou 

ve městě chybí záhon růží, 

ty se nemusí vysazovat kaž-

doročně a potom je pětilistá 

růže ve znaku Sedlčan.“ 
Více debatovaným téma-
tem bylo také Rekreační 
zařízení Častoboř, u něhož 

Kamýčtí nahlédli 
do povodňového parku. Zatím 
jen prostřednictvím vizualizace

Městečko má nový 
popelářský vůz

levého vltavského břehu 
ve směru na Velkou, kon-
krétně o projekt povodňo-
vého parku. Měli tak mož-
nost vyzpovídat autory 
projektu i starostu obce 
Petra Haladu.

Když se řekne povo-

deň, většina pamětníků 

má nepříjemné pocity. 

Ale povodňový park?

„Ten by měl sloužit ne-

jen pro zlepšení průchodu 

povodňové vlny, kterou 

doufám již nezažijeme, ale 

také pro rekreaci,“ uvedl 
starosta. „Využijeme torzo 

bývalého vojenského au-

toparku. O jeho úpravách 

uvažujeme dlouho; už 

v roce 2010 architekt Ivan 

né něco opravovat, jezdit 

s nimi do servisu. Takže kro-

mě toho, že se musí řešit, kdy 

bude auto k dispozici, jsou 

každoročně vydávány vyso-

ké částky za opravy,“ vysvět-
luje starosta města Jaroslav 
Kříž s tím, že v posledních 
letech šlo až o několik set ti-
síc ročně. Nový vůz stál pět 
milionů korun bez DPH.

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 2
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Pokračování na straně 4

Tento plot na Mrskošovně už brzo nebude.
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je Janeček přesvědčen, že 
není plně využíván potenci-
ál tohoto oblíbeného místa.

Dalším bodem byla in-
formace ohledně průběžné 
kontroly dětských hřišť dle 
plánu kontrol spolu s roční 
revizí. Technické služby 
odstraňují vzniklé závady, 
které sami zaznamenají, 
případně, které jim jako 
podnět dodá město. V Ol-
brachtově ulici bylo napří-
klad vyměněno pískoviště, 
místo kládové houpačky 
byla osazena houpačka se 
skluzavkou a byla zde pro-
vedena výměna oplocení 
dle požadavků obyvatel 
sídliště.

Výsadbou trvalek lze 
ušetřit, míní starosta

Dokončení ze strany 1 U veřejného osvětlení 
dochází k průběžné údrž-
bě. V letošním roce je ještě 
v plánu provést osvětlení 
ke kartografi i, prodloužení 
osvětlení o jednu lampu 
v ulici Pod Pilami a také 
o jednu lampu v osadě Li-
bíň. V součinnosti s poklád-
kou elektrických rozvodů 
pro ČEZ provede fi rma 
Energon prodloužení osvět-
lení v Potoční ulici od moš-
tárny ke komunikaci 1/18.

Technické služby po-
řídily na údržbu zeleně 
robotickou bateriovou 
mulčovací sekačku Raymo 
na dálkové ovládání. Zde 
odpadá odvoz a likvidace 
trávy v kompostárně, při-

čemž posekaná rozdrce-
ná hmota se dostává zpět 
do půdy. 

Technické služby by ak-
tuálně měly na žádost sta-
rosty Janečka sundat plot 
vedle hřiště podél Luční 
ulice, tam kde dříve býva-
lo softbalové hřiště (Mrs-
košovna). „Sloupky i plot 

budou sundány, protože 

nyní lidé mohou mít po-

cit, že tam nemají chodit. 

Tak to ale není, prostor je 

městský a než se uskuteční 

konkrétní záměr s tímto 

pozemkem, občané jej mo-

hou volně využívat k růz-

ným účelům,“ sdělil nám 
sedlčanský starosta Ivan 
Janeček.                        -bv-

PRAHA V letošním roce si 
připomínáme 190. výročí 
narození zakladatele a prv-
ního starosty Žižkova Karla 
Hartiga, který pocházel ze 
Sedlčan. Žižkovští Hartigo-
vo výročí oslavili už na jaře 
setkáním starosty Prahy 3 
Michala Vronského se sta-
rostou města Sedlčany Iva-
nem Janečkem a instalací 
panelové výstavy, na níž 
byly rovněž použity mate-
riály a dokumenty ze sedl-
čanského muzea, na ná-
městí Jiřího z Poděbrad. 
Význačná osobnost však 
nyní dostala ještě jeden 
narozeninový dárek: Od 1. 
října se ulice, kterou veřej-
nost znala jako Koněvovu, 
jmenuje Hartigova.

Během své historie nes-
la tato ulice vícero názvů. 
Původně se jmenovala Ví-
deňská třída, následně se 
její název změnil na Podě-
bradovu. Poté se jmenovala 
Brněnská a následně opět 
Poděbradova. Na Koně-
vovu byla přejmenována 
po druhé světové válce 
na počest sovětského vo-
jevůdce Ivana Stěpanoviče 
Koněva, osvoboditele Pra-
hy v roce 1945. První návr-
hy na další změnu se začaly 
objevovat v 90. letech, když 
se pohled na sovětského 

maršála zásadně změnil. 
Někdejší obdiv se začal 
stále více vytrácet s tím, jak 
začala být zdůrazňována 
Koněvova role při potlače-
ní maďarského povstání 
v roce 1956 a jeho činnost 
na počátku šedesátých let 
v období druhé berlínské 
krize.

Loni se pozornost veřej-
nosti k názvu Koněvovy uli-
ce obrátila znovu, tentokrát 
v souvislosti s agresí Ruska 
na Ukrajině. Městská část 
podala návrh na změnu ná-
zvu z podnětu Klubu přátel 
Žižkova. Příhodně i sám 
Hartig prosazoval vhodné 
názvy žižkovských ulic. Vy-
bíral pro ně jména význam-
ných českých osobností 
– ostatně i pojmenování 
Žižkov zvolil právě on.

Radní Prahy 3 návrh 
změny schválili již v dubnu 
2022. Následoval anketní 
průzkum mezi místními 
obyvateli a dalšími subjek-
ty s adresou na Koněvově 
ulici, kde iniciativa také 
dostala zelenou. Finální 
rozhodnutí o přejmenování 
má na starosti místopisná 
komise a Rada magistrátu, 
která návrh 19. června při-
jala. Do konce října bude 
vyměněno na 30 cedulí.

Pavel Žak

Plicka vypracoval studii 

revitalizace nábřežního le-

vobřežního prostoru. Na ni 

navázala společnost Šin-

dlar a vypracovala studii 

proveditelnosti s názvem 

Povodňový park Kamýk 

nad Vltavou. Současně 

s Povodňovým parkem Ka-

mýk nad Vltavou projektu-

je Ředitelství vodních cest 

na stejném břehu přístav,“ 

dodal Petr Halada.
Na řece by mělo být 

plovoucí molo pro ma-
ximálně dvacet plavidel 
o délce do patnácti met-
rů a k molu by se upravil 
sjezd. Poblíž bývalé ha-
sičárny by tak měla stát 
provozní budova z železa 

Kamýčtí nahlédli 
do povodňového parku. Zatím 
jen prostřednictvím vizualizace

kanalizaci, proto by se mělo 

někde začít. Tím, že se bude 

Dezolátní stav přemostění přes Mastník

Připravuje se oprava 
mostu přes Mastník 
a rekonstrukce 
Nádražní ulice

Dokončení ze strany 1 Nádražní ulice opravovat, 

mohlo by jít o vhodné spoje-

ní,“ řekl Janeček.             -bv-

Ulice na Žižkově 
nese jméno 
sedlčanského rodáka

a betonu, evokující kamýc-
ký most. Trochu by připo-
mínala i domek na kuří 
nožce, to proto, že bude 
stát v záplavové zóně. 
Bude zde i zázemí pro 
Policii ČR, kancelář pro 
správce přístavu, popelni-
ce na sběr odpadů z lodí 
a také toalety a sprchy. 
Vedle provozní budovy se 
plánuje parkoviště.

Občany zajímalo také 
to, zda doprava lodí k vodě 
či od vody neomezí ply-
nulost provozu, případ-
ně neohrozí děti chodící 
na hřiště v sousedství. 
Byli ujištěni, že k přepravě 
po souši bude docházet 
tak jednou za měsíc, a že 
to nejspíš bude zpoplatně-

no. Výjezd s lodí směrem 
ke křižovatce ještě bude 
projednávat policie ČR.

Teď jde jen o to, kdo 
stavbu zaplatí. „Připravu-

jeme podání žádosti o do-

taci, která by měla na celý 

projekt v případě úspěchu 

přispět 85 %, obec by tak 

hradila ze svých prostředků 

15 %, což by mělo být kolem 

12 miliónů korun,“ odpově-
děl starosta.

A když peníze nebu-
dou, měla by platit alespoň 
minimalistická varianta: 
„Ohrada zmizí, bude jen 

tráva. V lednu podáme pro-

jektový záměr,“ avizoval 
Petr Halada. „Věříme ale, že 

všechno dobře dopadne.“

Hanka Synková

Dokončení ze strany 1

kapacity Kamýku a ukládat 

vodu na pozdější použití 

v Orlíku. Tyto turbíny totiž 

umožňují zpětný chod, to 

znamená čerpadlový re-

žim,“ vysvětlil mluvčí ČEZ 
Martin Schreier s tím, že 
záměr vznikl již více než 

Druhé Dlouhé stráně vzniknou 
na Vltavě

Dokončení ze strany 1 před deseti lety. Důvodem 
byla potřeba akumulač-
ních kapacit a fl exibilních 
zdrojů, které umožňují do-
rovnávat nebo stabilizovat 
výkon v energetické sou-
stavě.

Doposud slouží Orlík 
jako zdroj energie v časech 

odběrových špiček, kdy 
stoupá spotřeba elektrické 
energie v síti. Naproti tomu 
VD Kamýk zejména vyrov-
nává hladinu řeky Vltavy. 
Orlická hráz má turbíny 
vysoké 27 metrů a hráz je 
vysoká 91 metr.
Olga Trachtová Hadáčková
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

SEDLČANY S přicházejícím 
podzimem jsme se byli po-
dívat, jak prospívají stromy 
v Hellerově aleji za Šiber-
ným vrchem. Stromkům 
se daří dobře, až na dva 
seschlé v zadní části, kde 
na alej navazuje cesta 
z Doubravice do Oříkova. 

Alej je jedno z krásných 
míst pro cyklistické výle-
ty v okolí města. V rámci 
projektu zastupitele Filipa 
Růzhy o využití polních 
cest by se na ni dalo na-
vázat. „Prozatím se rada 

města domluvila na vypo-

vězení pachtovních smluv 

s nájemci těchto polních 

cest a po uplynutí výpovědí 

by se cesty daly využívat ob-

čany pro volný čas jako cy-

klotrasy či na procházky,“ 
sdělil nám Ivan Janeček, 
starosta Sedlčan.

V listopadu 2019 došlo 
k první etapě výsadby 
stromků, projekt byl spo-

lufi nancován ze Státního 
fundu životního prostředí, 
žadatelem na Ministerstvu 
životního prostředí byla 

1. ZŠ Sedlčany a o většinu 
příprav se zasloužil učitel 
Tomáš Heller. Před rokem 

v říjnu zde byl po jeho ná-
hlé smrti odhalen pamět-
ní kámen s názvem Alej 
Tomáše Hellera. Ve městě 
byla od počátku pozitivně 
vnímána snaha učitele Hel-
lera o zřízení této krásné 
aleje, a proto se výsadby 
zúčastnila spousta dobro-
volníků. V listopadu minu-
lého roku byla alej doplně-
na dalšími třinácti stromky 
třešně ptačí. Akce byla ten-
tokrát spolufi nancována 
grantem od Nadace Part-
nerství a Státním fondem 
životního prostředí ČR, in-
dividuálními dárci veřejné 
sbírky a partnery iniciativy 
Sázíme budoucnost. Orga-
nizátorem druhé výsadby 

bylo město Sedlčany a vy-
pomáhali občané města.

N e j v ě t š í  z á s l u h y 
na vzniku aleje měl uči-
tel Tomáš Heller, který 
se snažil o zvelebování 
Sedlčan po přírodověd-
né stránce. Jedna z jeho 
bývalých studentek nám 
při vzpomínce na něj řek-
la: „Kdysi jsem byla spolu 

s bratrem a mamkou vysa-

zovat stromky v aleji pod 

Šiberným vrchem, dodnes 

na to vzpomínám stejně 

jako na úžasného učite-

le Tomáše Hellera. Díky 

němu mě začal více ba-

vit přírodopis, který mám 

od té doby velmi ráda.“

-bv-

SEDLČANY Jakub Krčín je ne-
odmyslitelně spojen se Sedl-
čany, Křepenicemi, Obděni-
cemi a dalšími místy regionu. 
Regent Krčín získal zdejší 
panství od Viléma z Rožm-
berka, výměnou za tvrz 
Nový Leptáč u Netolic. Nyní 
se nám tento zdejší pán při-
pomíná v historickém seriá-
lu Vodní svět Jakuba Krčína, 
který vysílá televizní stanice 
CS History každou neděli 
kolem 21. hodiny (reprízy 
jsou na CS Film vždy ve čtvr-
tek po 17. hodině). Poslední 

osmý díl bude vysílán v ne-
děli 22. října.

Seriál o českém rybní-
káři, rytíři, pánovi Sedlčan 
a patronovi Sedlčanska Ja-
kubu Krčínovi obsahuje jak 
historické faktické informa-
ce, tak také hrané sekven-
ce s Tomášem Wagnerem 
v hlavní roli. Seriál se natá-
čel v Sedlčanech, Křepeni-
cích, Obděnicích a Žemlič-
kově Lhotě. V Sedlčanech 
se natáčelo například u Kři-
kavova domu, kde Krčín 
často pobýval. Proto sem 

byla umístěná soška s pa-
mětní deskou této historic-
ké osobnosti. S Václavem 
Křikavou, tehdejším rychtá-
řem Sedlčan, pojilo Krčína 
přátelství, a když se později 
Krčín usadil v Obděnicích, 
byl Křikava jeho zástupcem 
v Sedlčanech i Křepenicích. 
Křikavův dům je na rohu 
náměstí T. G. Masaryka, kde 
je dnes Komerční banka. 

Život a smrt obdivované-
ho i nenáviděného tvůrce 
rybníků Svět či Rožmberk 
a u Sedlčan největších ryb-

níků Vrbsko a Musík, jsou 
opředeny řadou záhad. 
Spisovatel a režisér nové-
ho seriálu Otomar Dvořák 
poté, co se dostal na těžko 
přístupná místa a poznal 
vzácné dokumenty, došel 
k překvapivým objevům. 
„S naším fi lmovým štábem 

jsme se vydali po Krčíno-

vých stopách – od Kolína, 

kde jeho příběh začíná, až 

do Obděnic na Sedlčansku, 

kde jeho příběh dosti tajem-

ně končí. Hovořili jsme s his-

toriky a odborníky, navštívili 

jsme muzea, tvrze a zámky, 

zamýšleli se na březích uni-

kátních vodních děl,“ říká 
Dvořák. Tvůrci seriálu měli 
také možnost prolistovat si 
v místním muzeu památný 
Sedlčanský kancionál.

Seriál je díky novým zjiš-
těním – například tajemství 
zeleného papouška v erbu 
Krčínů, skutečné úloze jeho 
první ženy Doroty Slepičko-
vé, nebo unikátnímu prů-
zkumu prázdné Krčínovy 
hrobky v Obděnicích – jistě 
zajímavý.                             -bv-

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Letos poprvé získalo 
vítězné družstvo dospě-
lých také putovní trofej. 
Tou je dřevěný pozlace-
ný kohout. „Konečně ho 
mám,“ volala v cíli ra-
dostně Miluše Mackeová, 
členka jediného družstva 
dospělých. „Je putovní. 

Za rok ho přines a dáme 

tam i tvoje jméno,“ infor-
moval ji hlavní organizátor, 
starosta místní TJ Sokol Ivo 
Kašpar.

Na start závodu, který 
byl z důvodu sobotního 
fotbalového utkání pří-
pravky přesunut na neděli 

8. října, přišla patnáctka 
týmů. Většina byla tříčlen-
ných, některé startovaly 
jako dvoučlenné. S několi-
ka týmy nejmladších dětí 
absolvovaly pětikilomet-
rovou trať i rodiče. Někte-
ré úkoly byly již tradiční, 
například házení cvičného 
granátu do vymezeného 
pole, chůze na chůdách 
nebo vyjmenování co nej-
více podstatných jmen 
na vylosované písmeno 
za dobu jedné minuty.

Na trati se ale objevi-
lo i několik originálních 
úkolů. Petr Mašek čekal 
na účastníky pod vrcho-

lem Strážníku a měl s se-
bou nejen encyklopedii 
ptactva, ze které testoval 
znalost jeho vizuální po-

doby, ale také nahrávky 
zvuků. S body odběhla 
ta družstva, jejichž členo-
vé poznali kosa, straku či 

vrabce. Jeho žena Jana 
byla na druhé straně kop-
ce, v místě nazývaném Pís-
kovna, a měla připravenou 

zjednodušenou venkovní 
variantu hry, kterou zejmé-
na rodiče a prarodiče dětí 
znají jako Logik. Celkem se 

museli účastníci popasovat 
s jedenáctkou úkolů.

V cíli čekala na všech-
ny medaile v podobě 
dřevěného, resp. Zlatého 
kohouta. Ti úspěšnější, 
kteří v součtu času a bodů 
za splnění disciplín obsa-
dili první, druhé nebo třetí 
místo ve své kategorii, kte-
ré byly celkem tři, dostali 
i balíček s odměnou. Kaž-
dé takové družstvo si od-
neslo také pohár. Účastníci 
i organizátoři sice na trati 
zmokli, v cíli i tak vypadali 
všichni spokojeně.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Co nového zjistil spisovatel a režisér Otomar Dvořák 
o Jakubu Krčínovi z Jelčan a Sedlčan?

Alej Tomáše Hellera prospívá

Zlatý kohout udělal výherkyni moc velkou radost

Pamětní kámen v Aleji Tomáše Hellera
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SEDLČANY Spisovatelka 
Markéta Vítková pochází 
z Hradce Králové a žije 
a tvoří pro dětského čte-
náře v Sedlčanech. V měst-
ské knihovně se v úterý 3. 
října konal křest audio po-
doby její knihy Vozíčkov, 
a jak je zde zvykem, opět 
byl proveden netradiční 
formou. Spoluautorem pu-
blikace je vozíčkář Zbyněk 
Švehla, který byl na křtu 
rovněž přítomen.

Zbyňkův příběh 
a další témata

Jak je v knize Vozíčkov 
uvedeno, Zbyněk je rváč 
upoutaný po pádu z kola 
na vozík. S ranou osudu se 
pere houževnatě, o čemž 
se mohli přesvědčit neje-
nom páťáci z 2. ZŠ Propoje-
ní, kteří se zúčastnili dopo-
ledního křtu, ale i účastníci 
odpolední besedy s ním. 
Jeho poutavě vyprávěný 
příběh tvoří základní osu 
knihy Vozíčkov. „Audio 

verze vznikla na základě 

papírové knihy, ve které 

je Zbyňkův příběh,“ říká 
Markéta Vítková. „Jsou v ní 

naše rozhovory, ve kterých 

rozvádíme i další témata, 

medailonky pěti inspirativ-

ních lidí na vozíku a mnoho 

hravých aktivit. Pro papíro-

vou knihu je velmi důležitá 

i výtvarná stránka.“ 
Sedlčanská spisovatelka 

dále připomněla, že do au-
dio verze nelze převzít 
všechno, a tak oba autoři 
docela dlouho s Emou Zá-

mečníkovou, s níž Markéta 
na audio knihách spolupra-
cuje, řešili, jak bude vypa-
dat scénář ke knize. „Nako-

nec to dopadlo tak, že hlavní 

součástí knihy je Zbyňkův 

příběh, který namluvil he-

rec Jan Hájek. Měl tu dnes 

s námi být, ale bohužel mu-

sel na natáčení seriálu Král 

Šumavy. Emě i panu Hájkovi 

se musím poklonit, protože 

Ema vybrala interpreta, kte-

rý Zbyňkův příběh uchopil 

opravdu báječně,“ sdělila 
účastníkům křtu audio po-
doby knihy Markéta Vítková 
a dodala: „Když už jsme měli 

skoro hotovou papírovou 

knihu, oslovila nás maminka 

malého Zdendy, který trpí ne-

mocí, kvůli které je na vozí-

ku jako Zbyněk. Jeho příběh 

jsme nechali také namluvit, 

a to loutkoherečkou Janou 

Vyšohlídovou. Přidali jsme 

i trochu z našich rozhovorů 

a ukázku z besedy, na které 

Zbyněk jezdí do mateřských 

a základních škol.“

Pro první knihu 
byl inspirací 
tchán

V městské knihovně 
se křtí knížky často, a jak 
připomněla její ředitelka 
Blanka Tauberová, nikdy 
na ně nic autoři a kmotři 
nelejí, protože publikace 
by se mohla poškodit. Pro-
to křest byl proveden tak, 

že kmotry, kterými byly 
učitelka 2. ZŠ Propojení 
Kateřina Matoušková a asi-
stentka Iva Šachová, kni-
hu povozily na invalidním 
vozíku, zapůjčeným Zbyň-
kem Švehlou. Ještě před-
tím ale Blanka Tauberová 
položila Markétě Vítkové 
několik otázek.

Co vás přivedlo k psa-

ní knížek pro děti o han-

dicapech?

„Úplně na začátku mě 

k tomu vedlo to, že jsem 

měla nevidomého tchána, 

takže moje první knížka byla 

o lidech, kteří nevidí, nebo 

mají poškozený zrak. Jme-

nuje se Narozeninová kočka. 

Byla nejdříve vydána v kla-

sické podobě, tedy pro děti, 

které vidí. Potom jsem ji ale 

chtěla převést do speciální 

podoby i pro nevidomé děti, 

a vznikla tak v kombinované 

formě. Znamená to, že se pří-

běh dá poslechnout, a to, co 

je v knize napsané, je vytiš-

těno normálním i Braillovým 

písmem. Myslela jsem si, že 

tím handicapy opustím, pro-

tože jsem zpracovala téma, 

které jsem znala od tchána, 

ale potom mi více lidí nezá-

visle na sobě sdělilo, že bych 

se mohla věnovat i jiným 

handicapům. Nejdříve jsem 

si říkala, že s tím nemám 

žádnou zkušenost a že by mi 

to nešlo, ale lidé mi říkali, že 

když se spojím s někým, kdo 

s tím zkušenost má, že se 

nové knížky určitě povedou. 

Proto jsem se pustila do kni-

hy Jak barevná je modrá, 

která je o autismu. A když 

se tato kniha povedla, řekla 

jsem si, že budu pokračovat 

v dalších, a jako další téma 

jsem si vybrala vozíčkáře. 

Asi tak tři čtvrtě roku jsem 

hledala, s kým budu spolu-

pracovat, a od jedné známé 

ze Sedlčan jsem dostala tip 

na projekt Vzpoura úrazům. 

V tomto projektu pracuje 

i Zbyněk. Jezdí na besedy 

do škol a představuje svůj pří-

běh, který je i v naší společné 

knížce.“

Vaše knížky jsou také 

hezky zpracované po vý-

tvarné stránce. Na gra-

fi cké podobě se podílela 

rovněž Zorka Sokolová 

ze Sedlčan. Když jsou 

knížky jiné, zvláštní 

a také krásné výtvarně, 

nedostali jste už také ně-

jakou cenu?

„Ačkoliv tu Zorka není, 

musím ji pochválit. Když 

jsem začala psát knihy, tak 

jsem s ní nespolupracovala, 

a ty první vypadají úplně 

jinak. Zorka patří ke grafi -

kům, kteří nedělají výhrad-

ně to, co jim zadáte. Má vý-

tvarný cit a knihy posouvá 

dál, protože připojuje svoje 

nápady a všechno vždyc-

ky hezky skloubí. Ocenění 

za polygrafi cké zpracování 

dostala knížka Jak barevná 

je modrá v soutěži Nejkrás-

nější české knihy. Na kniž-

ním veletrhu v Havlíčkově 

Brodě vyhrála v kategorii 

Nejkrásnější dětská kniha.“

Není na cestě nějaká 

další vaše kniha? Nezpra-

cováváte další handicap?

„V současné době zpra-

covávám téma neslyšících.“

O d p o l e d n í  b e s e d a 
s vozíčkářem Zbyňkem 
Švehlou, navazující na křest 
publikace, byla startovací 
akcí k dlouhodobé soutěži 
Čtenářská liga. Její jubilej-
ní 20. ročník dostal název 
Pomóóóc! Kde jste kdo? 
a body do soutěže lze získat 
za správné vrácení knih, 
za vyprávění přečteného, 
za účast na akcích knihov-
ny a za zpracování bonuso-
vých úkolů pro daný měsíc.

David Myslikovjan

Křest audio knihy Vozíčkov měl netradiční 
podobu, disk se vezl na invalidním vozíku

Markéta Vítková (uprostřed), vozíčkář Zbyněk Švehla a účastníci 
vernisáže

SEDLČANY V červnu na Za-
hradní slavnosti ke 30 letům 
2. ZŠ Propojení Sedlčany 
vypustili úspěšní žáci ško-
ly 30 balónků se vzkazem. 
O víkendu přišla první od-
pověď: „Ahoj, váš balónek 

jsem našla dnes na větvičce 

dubu, při málo používané 

turistické cestě. Kousek před 

Pejchalovým mlýnem, vyšla 

jsem cestou z Úsobí, kraj 

Vysočina, Havlíčkobrodsko. 

S pozdravem M. Blažková.“

A tak z Propojky odpově-
děli: „Dobrý den nebo ahoj! 

Velmi děkujeme za balón-

kovou zprávu. Právě jsme 

s celým pedagogickým sbo-

rem na poznávacím zájezdě 

v Polsku. Přečetl jsem vzkaz 

v autobusu do mikrofonu 

a vzbudil všeobecné veselí 

a potlesk. Je to první zpráva 

ze třiceti balónků. Možná že 

poslední, alespoň že jedna! 

Ještě jednou díky, na Vyso-

činu máváme z Krakova. 

Za všechny učitele Jaroslav 

Nádvorník.“             -propoj-

Propojka zdraví 
Vysočinu z Krakova

Žádná speciální zkouška 
k obsluze nového popelář-
ského vozu není potřeba. 
Při předání došlo pouze 

Městečko má nový 
popelářský vůz

Dokončení ze strany 1 na standardní zaškolení 
obsluhy. „Bude s tím jezdit 

jeden řidič, který bude mít 

v případě potřeby zástupce,“ 
informoval starosta a dodal, 
že momentálně také vede-
ní města jedná s okolními 
obcemi o možnosti svozu 
jejich odpadu novým krás-
nohorským vozem. „Uvidí-

me do konce roku, s kým se 

dohodneme,“ dodal.      -oth-
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Kominictví B+L Huskovi
Tel.: 603 825 621, 737 556 100

Revize, čištění – kontrola
Frézování – vložkování

 opravy všech motorových vozidel, traktorů, 
    zemědělských strojů, prodej náhradních dílů
 zámečnické a kovářské práce (mříže, kování, schody)
 svářečské práce v ochranné atmosféře, řezání plazmou
 prodej technických plynů, Linde technoplyn a propan butanu
 prodej motorových, převodových a hydraulických olejů
 výroba přístřešků, markýz – polykarbonát

ZEOS s. r. o.   Sedlec-Prčice
Tel.: 723 279 026 (do 15 hod.)

provede práce na zakázku i s montáží
ZEOS s. r. o. Sedlec - Prčice

Tel./fax: 317 834 320 (do 15 hod.)

provede práce na zakázku i s montáží

opravy všech motorových vozidel, traktorů, 

    zemědělských strojů, prodej náhradních dílů

prodej vodoinstalačního materiálu

zámečnické a kovářské práce (mříže, kování, schody)

svářečské práce v ochranné atmosféře, řezání plazmou

prodej technických plynů, Linde technoplyn a propan butanu

prodej motorových, převodových a hydraulických olejů

zastřešení bazénů - polykarbonát, ONDEX

výroba přístřešků, markýz - polykarbonát
Najdete nás v Petrovicích v areálu zemědělského družstva - přidružená výroba
Tel.: 318 856 219, e-mail: pv.petrovice@tiscali.cz, www.hadicepetrovice.cz

baterie auto i moto
oleje

maziva
kapaliny

hadice

rozvaděče na štípačky
rychlospojky
koncovky

M. L. ELEKTRO
elektromontážní práce
hromosvody
elektronické zabezpečovací   

     a kamerové systémy

Nabízíme 
dlouhodobě udržitelný příjem

Volejte 734 462 216

R O Z V O Z   J Í D E L  
Obec Kosova Hora 

NABÍZÍ K PRODEJI 
formou obálkové soutěže rodinný dům čp. 207, 
včetně pozemků p. č. st. 134/6 a p. č. 241 v k. ú. Kosova Hora

Základní nabídková cena je stanovena na 2 200 000 Kč
Nabídka musí obsahovat jméno, příjmení, kontaktní adresu zájemce 

a dále určitou a závaznou nabídku kupní ceny

Cenové nabídky v zalepené obálce označené nápisem "NEOTVÍRAT 
– cenová nabídka – prodej domu čp. 207 v Kosově Hoře", zasílejte 

nejpozději do 31. 10. 2023 do 10 hodin na adresu: 
Obec Kosova Hora 45, 262 91

Bližší informace na tel.: 734 61 2947, e-mail: starosta@kosovahora.cz
Po předchozí domluvě je možná osobní prohlídka domu a pozemků

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.              226/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.                      227/23 

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Sháním 

ZÁVOZNICI/ZÁVOZNÍKA
denní nakládka a vyložení sortimentu zboží firmy JIP

Dle odpracovaných hodin cca 20–23 000 Kč čistého za měsíc

Pro bližší informace volejte na tel.: 702 117 514

Pronajmu byt 2+1 v paneláku v Sedlč. 
(i dlouhodobě). Tel.: 607 663 778.     228/23 

Prodám 2 ovce, cena dohodou – lev-

V září senát nezasedá, přes-
to jsme jednali ve výboru 
pro záležitosti Evropské 
unie především o otázkách 
sociálního podnikání a o za-
jištění ekonomických zdrojů 
pro fi nancování potřeb EU, 
zvláště s ohledem na do-
pady války na Ukrajině. 
Jednali jsme se španělským 
velvyslancem J. E. Alberto 
Moreno Humetem o priori-
tách španělského předsed-
nictví EU. Neshodli jsme se 
v otázce přístupu k migraci 
a nad návrhem změny roz-
hodovacích procesů v EU.

Zúčastnil jsem se zase-
dání K 10 (zástupci koalič-
ních stran) k otázce mys-
liveckého zákona. Jedná 
se o významný dokument 
s dopady na lesnictví, ze-
mědělství a v neposlední 
řadě i do spolkového života 
na vesnici. Citlivou otázkou 
zůstává minimální velikost 
výměry honiteb, na které za-
tím nepanuje shoda. Hosto-
val jsem i na zemědělském 
výboru Poslanecké sněmov-
ny, kde bylo hlavním téma-

tem řešení problému dovo-
zu levné drůbeže a ostatních 
komodit z Polska a Ukrajiny. 
Poslední pondělí v září 
jsem se zúčastnil konferen-
ce ke společné zemědělské 
politice v Záhřebu, kam do-

razily delegace celkem z 23 
zemí. Tématem byly opět do-
pady války na Ukrajině, pří-
stup k novým genomickým 
metodám pěstování plodin, 
řešení důsledků klimatické 
změny, zajištění potravinové 
bezpečnosti, udržitelné ze-

mědělství s ohledem na ži-
votní prostředí.

Jednal jsem na Středo-
českém kraji o fi nanční 
podpoře projektové doku-
mentace přivaděče vody 
do sedlčanského regionu. 

Jednání pokračují, nejsou 
vůbec jednoduchá, jelikož 
spojují politické reprezen-
tace dvou krajů (Jihočeský 
a Středočeský) a jedná se 
o nesystémovou podporu. 
Věřím, že najdeme shodu 
a projekt přivaděče po-

suneme blíže k realizaci.
Měl jsem schůzku s ře-

ditelem podniku Diamo, 
na které jsme projednávali 
opatření ohledně zameze-
ní negativních dopadů při 
využívání kameniva z hald 
na Příbramsku pro doprav-
ní stavby. Poděkoval jsem 
za důsledné dodržování do-
hodnutých opatření.

Společně s předsedou se-
nátu jsme se zúčastnili osla-
vy 30 let od založení Agrární 
komory ČR. Tato stavovská 
organizace dlouhodobě 
a účinně hájí zájmy země-
dělské veřejnosti a je mým 
důležitým partnerem při 
rozhodování ve všech zále-
žitostech projednávaných 
v zemědělském podvýboru, 
kterému předsedám.

První sobotu v září se 
v Petrovicích tradičně ko-
naly dožínky. Bylo to milé 
setkání regionálních země-
dělců, doplněné o bohatý 
kulturní program. Druhý 
zářijový víkend jsem strávil 
s Cechem příbramských 
horníků a hutníků na setká-

ní hornických měst a obcí 
v Ostravě. Setkání bylo za-
hájeno bohoslužbou v ka-
tedrále Božského Spasitele. 
Poté prošla hornická pará-
da městem na hrad, kde se 
konal hlavní program. Zde 
bylo mimo jiné předáno 
světlo svaté Barbory sta-
rostovi Pavlu Peškovi z Jí-
lového u Prahy, kde bude 
setkání v roce 2024.

V Boru u Nedrahovic 
oslavovali 2. září velikou 
událost. Slavnostně otevře-
li nově vystavěné kulturní 
centrum, které bude slou-
žit všem věkovým skupi-
nám a spolkům v této nád-
herné osadě. 

Sobota 23. 9. patřila 
v Rožmitále především ry-
bářům. Konal se zde mysli-
vecko-rybářský den s výlo-
vem Sadoňského rybníka. 
Velké uznání organizátorům 
ke skvěle zajištěné akci. Se-
tkal jsem se s mnoha přáteli 
a musím pochválit rožmitál-
ské rybáře za perfektně od-
vedenou práci.

Petr Štěpánek

Z P R Á V Y  O D  S E N Á T O R A  ( 8 )

Zástupci koaličních stran se zabývali 
mysliveckým zákonem

ně. Tel.: 723 902 375.            229/23

Pronajmu garsonku v Sedlčanech 
Na Sev. sídlišti. Tel.: 732 949 804.       230/23

ZPRAVODAJSTVÍ
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Tak, jako mnozí, co mnoho 
vykonali, i osobnost Krčí-
nova je velmi rozporuplná. 
Jeho život skrývá nejednu 
tajnost, tou největší je ov-
šem otázka. Kde spočívají 
kosti Krčínovy?

Jakub Krčín z Jelčan, 
a později i s přídomkem 
z Sedlčan, se narodil roku 
1535 v Kolíně. V roce 1561 

se stal  podpurkrabím 
na krumlovském zámku, 
o rok později nastoupil 
na místo purkrabího. Roku 
1566 se Krčín oženil, měl 
dluhy a potřeboval peněz. 
Na to je nejlepší nevěsta 
s velkým věnem. Tu se 
mu podařilo najít, stala se 
jí vdova Slepičková, kte-
rá do manželství přinesla 
dům v Krumlově a přede-
vším peníze. Není ale růže 
bez trní a ani toto spojení 
nebylo jen růžové. Krčínovi 
bylo v té době jednatřicet 
let a nevěsta byla o „pou-
hých“ třicet let starší. Krčín 
ovdověl až roku 1587. 

Jakub Krčín se mezitím 
stal pro Rožmberky ne-
postradatelným, a tak byl 
roku 1569 jmenován regen-
tem celého rožmberského 
dominia. Jako regent byl 
velmi přičinlivý, stavěl 
dvory, pivovary, mlýny, ov-

číny, ap. Cílem bylo přinést 
rožmberskému vladaři co 
nejvíce peněz, což se daři-
lo. Ovšem známým se stal 
především díky výstavbě 
nových rybníků. Jména 
jako Svět či Rožmberk zná 
dnes každý. Navíc vybu-
doval i tzv. Novou řeku, 
jež spojovala řeku Lužnici 
s Nežárkou. 

V roce 1569 také Krčín 
obdržel do vlastnictví dvůr 
Leptáč u Netolic, což je 
dnešní zámeček Kratochví-
le. Nechal zde vystavět 
nový dvůr a loveckou obo-
ru. Takto půvabně polože-
ný dvůr, již zvaný Nový 
Leptáč, se rožmberskému 
vladaři zalíbil natolik, že 
jej roku 1580 směnil s Krčí-
nem za městečko Sedlčany 
s 10 vesnicemi. Na Sedl-
čansku pak Krčín vystavěl 
největší rybník v okolí zva-
ný Musík, který má rozlo-
hu bezmála 50 ha. 

Vlastnictví Sedlčan bylo 
ovšem podmíněno tím, že 
se dočká mužských po-
tomků, jinak připadnou 
zpět Rožmberkům. Krčín 
si proto brzy po smrti své 
první manželky vyhlédl 
novou nevěstu, sotva dva-
cetiletou Kateřinu, jíž si 
vzal v roce 1588. Krčínovi 

bylo v té době již třiapade-
sát let. Manželé spolu žili 
na nově vystavěné tvrzi 
– vodním hrádku v Křepe-
nicích u Sedlčan (zvaném 
Nový hrádek Krčínov). 
Ovšem narodily se jim jen 
samé dcery, mužského 
potomka a dědice se ryb-
níkář bohužel nedočkal. 
Závěr svého života strávil 

Krčín na tvrzi v Obděni-
cích na Sedlčansku. Zde, 
po smrti manželky, žil i se 
svými pěti dcerami. Chtěl 
tu být i pohřben, a proto si 
nechal zhotovit náhrobek 
s vlastním textem. 

Český překlad latinské-
ho epitafu zní:

Po obvodu: „Léta Páně 

… zemřel statečný a uroze-

ný muž, rytíř Jakub Krčín 

z Jelčan a Sedlčan, města 

Sedlčan, nového zámku 

Krčínského a hradu Obdě-

nického pán. Duše jeho ra-

duje se v nebi, tělo odpočí-

vá ve svatém pokoji ke dni 

vzkříšení amen.“

Uprostřed nad erbem: 
„Příteli, bratru svému nezá-

vidiž, odpočívá svoboden, 

bezpečen, již konečně věč-

nosti náležeje. Nepozbyl 

světla, ale bezpečnějšího 

a přejasného nabyl. Netrápí 

ho náruživost ani lakom-

ství, ani péče o bohatství, 

ani strach před chudobou, 

aniž sluch jeho bičován lá-

ním, ale všech přirozeností 

dobra ve svrchované rados-

ti a pokoji došel a všeliké 

blaženosti požívá. Proto 

oplakávati šťastného by 

bylo závistí, a toho, jehož 

již není, pošetilostí.“

Zvláštní je fakt, že na ná-
hrobku chybí datum úmrtí. 
V roce 1944 byla v rámci 
oprav kostela Nanebevzetí 
Panny Marie v Obděnicích 
otevřena i hrobka rožmber-
ského regenta, ale ukázalo 
se, že je prázdná. Vše, zdá 
se, nasvědčuje tomu, že Ja-
kub Krčín nikdy v Obděni-
cích pohřben nebyl. 

První možnost – dílo, 
která Krčín vykonal, bylo 
tak obdivuhodné, že mu 
byla přisuzována nadpři-
rozená moc. Mezi lidem 
se rozšířila pověst, že je 
ve spojení s ďáblem. Ten 
ho prý posléze odnesl 
a oře s ním led na rybní-
cích, a proto tedy nemůže 
ležet v hrobce. Druhá mož-
nost – zatím se nenalezl 
hrob s pozůstatky v koste-
le Obděnicích. Třetí mož-
nost – je pohřben jinde, 
možná, že i v Prčici.

19. ledna roku 1604 poří-
dil Jakub Krčín svou závěť. 
Celý majetek měla podržet 
jeho nejstarší dcera, Anna 
Kateřina. Ač jí v té době 
bylo pouhých 14 či 15 let, 
již byla provdaná za šlech-
tice ze Sedlecka, rytíře Ma-
xmiliána Velemyšlského 
z Velemyšlevsi, sezením 
na Mitrovicích.

Spekuluje se, že Kr-
čín zemřel někdy mezi 
19. lednem a 15. únorem 
roku 1604. V době nemoci 
dle některých názorů zů-
stal díky zimnímu období 
u své dcery na tvrzi v Mit-
rovicích u Prčice, kde i sko-
nal. Podpůrným argumen-
tem by mohla být náhrobní 
deska, bohužel nikoli celá, 

nalezená v prčickém koste-
le sv. Vavřince v roce 1954, 
s nápisem: „…AU KRČZIN-

…A Z SEDLČAN…WPA“. 

Fragment byl posléze dopl-
něn takto: „AU KRČZIN…Z 

JELČAN A Z SEDLČAN…

DOKONAL ŽIVOT SVŮJ 

V PÁNU…ODPOČÍVÁ…“

Historik doc. Haubelt 
toto označuje za svévolné 
doplnění a píše, že náhro-
bek patří Krčínově dceři 
Anně Kateřině. Uspokoji-
vou odpověď k místu Kr-
čínova pohřbení ale nena-
bízí. Nelze jen vše popírat, 
je nutné také poskytovat 
odpovědi.

Nikdo do dnešních dnů 
nedokázal uspokojivě vy-
světlit, kde je vlastně Ja-
kub Krčín pohřben, proto 
hypotézu o uložení jeho 
ostatků v prčickém kostele 
nelze jednoznačně odmít-
nout. Zkrátka záhady se 
dějí.

Jakub Krčín z Jelčan 
a Sedlčan se z Kolína do-
stal na jih Čech, kde se 
proslavil jako největší sta-
vitel rybníků. Odtud přišel 
na Sedlčansko. Nebyl za ži-
vota rozhodně žádným 
hodným pánem, a proto 
s ním čert možná skutečně 
oře brázdu pod tvrzí v Ob-
děnicích, jak píše historik 
August Sedláček… anebo 
spokojeně odpočívá v kos-
tele sv. Vavřince v Prčici. 
Každý si může vybrat…

Miroslav Fiala

S T Ř Í P K Y  Z  M I N U L O S T I  ( 3 )

Krčín a fragment náhrobní desky

Kde nalezl známý rybníkář svůj 
poslední odpočinek? 

Románský tribunový kostel sv. Vavřince v Prčici

Fragment náhrobní desky 
z Prčice
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Kokošku znají i zahrádká-
ři – je to plevel. Okrajově 
jsem vnímala, že je to i lé-
čivka, ale protože jsem ji, 
zaplaťpánbůh, nepotřebo-
vala, nesbírala jsem ji. 

Až jednou jsem byla po-
zvána na ukázku čínského 
vaření. Šikovné ruce vy-
tvářely všelijaké knedlíčky 
a také placičky, které pak 
plnily různými náplněmi, 
aby vznikly jakési těstovi-
nové uzlíky, připomínající 
italské ravioli či tortellini 
nebo ruské pelmeně.

Jedna z těch náplní byla 
zelená, a protože nám chut-
nala, zajímalo nás, z čeho 
vlastně je. Kuchařka pravi-
la, že ingredience natrhala 
v parku. Poněkud mě to 
vyděsilo – pražský park 
v centru města, kde je plno 
venčících se pejsků? Dou-
fala jsem, že to bejlí nerost-
lo přímo u odskakovacího 
teritoria.

No a pak přišlo to pře-
kvapení – čínská kuchařka 
nám ukázala… plevel! Ano, 
byla to kokoška. Přízem-
ní růžice, z ní trčí stonek 
s trojúhelníčky, které jsme 
v dětském věku samozřej-
mě také ochutnávali. Už 
tehdy jsem se dostávala 
k přesvědčení, že všechno 
je jed a současně všechno 
je jedlé a že záleží právě 
na množství. Jedna plněná 
taštička – mimochodem 
velmi dobrá, mě nezabije. 
Celou misku taštiček bych 
si ale nedala, protože… pro-
tože… no přece aby zbylo 
na ostatní, že?

Laskavý čtenář již ví, 
že se inspiruji svatým Pav-
lem, který říkal: Všechno 
vyzkoušejte, a dobrého 
se držte. Takže se ničemu 
nebráním. A bude-li třeba, 
klidně ji použiji, tuhletu 
pastýřskou brašničku. Má 
to i v latinském názvu – 
Capsulla bursa pastoris. 

Místně se jí říká pastýřo-
va peněženka. Dočkala se 
i názvu matčino srdce – to 
proto, že květ někomu při-
pomínal i srdíčko.

Jedlé jsou jak květy, 
tak mladé listy z listové 
růžice, ale i kořeny. Prý 
se kořeny dají jíst i za sy-
rova. A semena obsahují 
jedlý olej. Kokoška patří 
do čeledi křížatých neboli 
brukvovitých. Je to tedy 
jakási vzdálená sestřenice 
kedlubny nebo zelí. Obsa-
huje hořčiny, které pomá-
hají trávit, saponiny, čistící 
organismus, sirné látky – 
tak ty by mohly dělat dob-
ře kloubům. A minerální 
látky v přírodní podobě, ty 
se také hodí. Kdybych řeši-
la ledvinový písek, zkusila 
bych kokoškový „čaj“. Je 
dobré vědět, že kokoška se 
dá použít také ve formě ob-
kladů nebo k omývání při 
poraněních, pohmožděni-
nách a zánětech šlach.

Za první i druhé války 
se prý semínka používala 
jako prostředek podporu-
jící srážení krve. Takže asi 
bych se s ní příliš nenacpá-
vala, ale spíš bych si ji sem 
tam přihodila ke špenátu 
nebo k lebedě jen jako ko-
ření. Výsledný pokrm bych 
však určitě neservírovala 
těhotným ženám. Opatr-
nost je namístě.

Hanka Synková

Kokokokokoška – kdo 
by neznal koktavého 
baviče z fi lmu Šíleně 
smutná princezna?

Z A P L E V E L E N Á 

Z A H R Á D K A  N E M U S Í  B Ý T 

J E N  P R O  Z L O S T  ( 2 4 )

PŘÍBRAM Ve čtvrtek 5. října 
se konala dobrovolnická 
akce na údržbu mokřadu 
v Květné u Příbrami, kte-
rou řídil Miroslav Sehnal 
z Ochrany fauny Hrachov.

Díky zachování charak-
teru mokřadních luk se 
zde nachází velká spousta 
dnes již extrémně vzác-
ných organismů. Na mo-
křadní louce například 
roste bohatá populace ko-
satce sibiřského, jehož po-
rost byl již velmi zarostlý 
vysokou trávou. Tu museli 
dobrovolníci vysekat, aby 
ke kosatcům měli dobrý 
přístup třeba evropsky 
chránění motýli modrásci 
očkovaní, kteří jsou svým 
vývojem vázáni na luční 
mravence. Z dalších vzác-
ných rostlin zde roste úpo-
lín nejvyšší nebo orchidej 
prstnatce májového. Vod-
ní režim byl v oblasti za-
chován především proto, 
že zde bývaly studny pro 
bývalou příbramskou so-
dovkárnu. Louky nebyly 
odvodněny melioracemi, 
nehnojilo se zde a sekalo 
pouze občas. 

Mokřady obecně patří 
k nejohroženějším ekosys-
témům. Patří mezi ně růz-
né bažiny, slatiny, rašelini-
ště, tůně, pobřežní pásma 
rybníků, lužní lesy, nivy 
řek, mrtvá ramena, zapla-
vované louky nebo pra-
meniště. V době rychlých 
klimatických změn a stří-
dajících se období přívalo-

vých povodní a dlouhého 
sucha mají takové biotopy 
obrovský význam nejen 
pro zachování rozmanitos-
ti druhů, ale i pro vodní re-
žim v krajině. Vodu zachy-
cují a pomalu pouští zpět 
do půdy.

Do velmi prospěšné prá-
ce v mokřadu se tentokrát 
zapojili zaměstnanci společ-
nosti ČEZ z celé republiky. 
Pro většinu dobrovolníků 
šlo o zpestření a příjemnou 
změnu prostředí, neboť 
obvykle sedávají celé dny 
v kancelářích. „Jsem zde již 

osmý rok a občas je podob-

ná aktivita lepší než fi remní 

školení. Je to relax,“ řekl 

nám jeden z IT manažerů 
z jaderné divize Tomáš 
Ondřej a pokračoval: „Roz-

hodně se podobnou činností 

stmeluje kolektiv, můžeme 

si zde při fyzické činnosti 

popovídat také o jiných té-

matech, než je naše práce 

a vyčistíme si tím hlavy.“

Miroslav Sehnal nám 

řekl, že v rámci dobrovol-
nictví má Ochrana fauny 
Hrachov spoustu velkých 
fi rem, které jim pomáhají 
například při úpravě za-
rostlých plání, mokřadů, 
dále řezání dřeva, či kom-
pletní přípravě na zimu pří-
mo na záchranné stanici 
v Hrachově.

Na Sedlčansku jsou kro-
mě Ochrany fauny také 
další zanícení ochránci pří-
rody, a dokonce tvůrci mo-
křadů - například arborista, 
stromolezec a ornitolog Lu-
bor Křížek, který budoval 
tůňky a rybníčky. Dnes se 
na něho s prosbou o radu 
obracejí lidé z celého Čes-

ka. Se svými zkušenostmi 
se dostal i do televizních 
pořadů na České televizi 
(například 168 hodin či 
Dobré ráno). Podle jeho 
slov mohou k udržení 
vody v krajině přidat ruku 
k dílu všichni, kteří mají 
nějaký pozemek, například 
zahrádku.                       -bv-

Dobrovolníci při údržbě mokřadu v Květné

Činnost hrachovské 
Ochrany fauny překračuje 
region Sedlčanska

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI

VELETÍN Ve středu 27. 
září vyjely koordinátorky 
školního parlamentu Ža-
neta Hronová a Markéta 
Doubravová při ZŠ Pro-
pojení Sedlčany na své 
výjezdní zasedání. Do-
provázelo je čtyřiadvacet 
parlamentářů ze 4. až 9. 
ročníku. Hlavní náplní ak-

tivity byla příprava práce 
pro tento školní rok.

V Hospůdce za pecí 
ve Veletíně, kde na děti 
čekal oběd, létaly vzdu-
chem nápady, co vše 
v tomto roce dělat. Par-
lamentáři jako první blí-
že poznali podrobnosti 
letošního celoškolního 

projektu Na kameni ká-
men. Cestou viděli mysl-
kovský dolmen i obětní 
kámen, u kterého „našli“ 
školní kešku, kterou tam 
jejich předchůdci uložili 
před dvanácti lety. Váže 
se k ní příběh o keltském 
druidovi.

-propoj-

V Hospůdce za pecí 
létaly vzduchem nápady
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – Pohoda club
13. 10. Říjnové oldies

hraje DJ Sláva Bloch; 21:00

14. 10. Live band: Civilní 

obrana

rockový koncert kapely 

Civilní obrana, support 

kapela ATD; 21:00

 Sedlčany – kult. dům
14. 10. Rocková tanco-

vačka

k poslechu a tanci hraje 

nová místní kapela Retro-

beat; 20:00

21. 10. Retro Dance Party

šestihodinový disco ples 

největších hitů 80. a 90. let 

s přesahem na 70. léta až 

po současnost; 20:00

24. 10. Petr Bende & Bo-

houš Josef – akustický 

koncert

akustický koncert aranží 

autorských písní obou 

zpěváků; 19:00

 Sedlčany – muzeum
20. 10. První káva

hudební večer při svíčkách 

se známou sedlčanskou 

skupinou První káva; 

19:00

 Počepice – Restaurace 
U Radešínka
20. 10. Spolektiv

koncert české multižánrové 

hudební skupiny Spolektiv; 

20:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
21. 10. Parkán + Para-

doxy

rockový večer se známými 

kapelami, zahraje kapela 

Open Doors, Paradoxy 

a Parkán; 19:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

80. výročí vystěhování 

Sedlčanska v letech 

1943–1945

výstava dobových materiá-

lů, fotografi í a dokumentů; 

do 26. 11.

 Sedlčany – knihovna
Autistka a historik, aneb 

Jak manželé Hladíkovi 

vidí svět

výstava obrazů manželů 

Hladíkových; do 1. 11.

 Sedlčany – kult. dům
Okamžiky

výstava uměleckých děl 

Václava Pecha; do 20. 10.

 Votice – klášter
150 let SDH Votice

výstava k příležitosti oslav 

150 let od založení SDH 

Votice; do 29. 12.

Krajiny srdce a biblické 

příběhy

výstava obrazů Luboše 

Kafky; do 17. 11.

Taškobraní

prodejní výstava aktivizač-

ních dílen Integrovaného 

centra sociálních služeb 

Odlochovice; do 17. 11.

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – kult. dům
12. 10. Přednáškové 

setkání

setkání s historiky při-

pomínající výročí 80 let 

od vystěhování Sedlčan 

a přilehlých obcí; 14:00

 Petrovice – Obecní dům
20. 10. Tuktukem z Thaj-

ska až na Moravu

cestovatelský stand-up, 

beseda o Thajsku, Myan-

maru, Indii, Nepálu, Íránu, 

Turecku a Bulharsku; 

18:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
13. 10. Silnice – La 

Strada

Divadlo Kalich uvádí cir-

kusáckou romanci; 19:00

19. 10. Brácha

komorní rodinnou ságu 

slavného britského drama-

tika uvádí Divadlo Ungelt; 

19:00

 Sedlčany – kult. dům
15. 10. S čerty nejsou 

žádné žerty

Metropolitní divadlo Praha 

uvádí dětský muzikál 

na motivy slavné pohádky; 

15:00
19. 10. Milena má pro-

blém

hravé, vážné, ale přede-

vším vtipné monodrama; 

19:30

22. 10. Kája a Bambulá-

ček: Bambulková párty

zábavný pořad pro děti; 

14:00

 KINO

 Sedlčany 
12. 10. White Plastic Sky

fi lmový klub; 20:00

13. 10. #Annaismissing

česko-slovenský thriller; 

20:00

14. 10. Němá tajemství

kriminální romantické 

drama; 20:00

20. 10. Václav

česká komedie, drama; 

20:00

21. 10. Bod obnovy

sci-fi  thriller; 20:00

 Votice
12. 10. Sestra 2

americký mysteriózní 

horor, thriller; 20:00

18. 10. Esa z pralesa 2

animovaný fi lm pro děti; 

17:00

19. 10. Úsvit

kriminální drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní sta-
dion
11. 10. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – HC 

Čerti Křepenice; 18:30

HC Miličín – Novit Ne-

veklov; 20:25

13. 10. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – AHC 

Nový Knín; 18:30

Rumola – HC Kňovice; 

20:25

14. 10. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice 

– Stará garda Štětkovice; 

12:00

Novit Neveklov – HC Hrá-

dek; 14:00

14. 10. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Smíchov 1913; 17:00

15., 22. 10. Veřejné brus-

lení

14:00–16:00

15. 10. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Bubák Chlum; 16:30

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Žabáci Solopysky; 18:25

HC Huroni Vršovice – HC 

Domino; 20:20

16. 10. Pohárové utkání

HC Olbramovice – HC 

Miličín; 18:30

HC Votice – DSK Daleké 

Dušníky; 20:25

18. 10. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – TJ 

Slavoj Obecnice; 18:30

Rybníkáři – Ševci Nový 

Knín; 20:25

 Sedlčany
14. 10. Za kelty na hradi-

ště Závist

turistický pochod

 Kosova Hora – hřiště
14. 10. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Sokol 

Jesenice; 15:30

 Dublovice – hřiště
14. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – SK 

Přestavlky; 15:30

 Petrovice – hřiště
15. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – SK Kluče-

nice; 15:30

 Počepice – hřiště
15. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ 

Nová Ves pod Pleší B; 15:30

 Sedlčany – hřiště
15. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – TJ 

Ligmet Milín; 15:30

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
15. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

MSK Klecany 1921; 15:30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
11., 18. 10. Hajánek

podvečerní čtení pro děti 

z knih Petra Horáčka; 

17:00

13. 10. Píšu, píšeš, píše-

me

odpolední program pro 

budoucí autory navštěvující 

2. stupeň ZŠ nebo SŠ; 18:00

16. 10. Foukej, foukej 

větříčku

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

18. 10. Černobylské 

dívky

scénické čtení z knihy 

Anny Blankmanové v po-

dání členek spolku Našlose; 

19:00

20. 10. Píšu, píšeš, píše-

me

odpolední program pro 

budoucí autory navštěvující 

1. stupeň ZŠ; 13:00

20. 10. Pestré myšky

šikovné ruce, výtvarná 

dílna; 18:00

 Sedlčany – hvězdárna
13., 14., 20., 21. 10. Pozo-

rovací program

20:00–23:00

 Mokřice – kult. dům
14. 10. Rybí hody s har-

monikou

pořádá SDH Mokřice, 

hudební doprovod na har-

moniky; 9:00

 Sedlec-Prčice – hasičár-
na SDH Sedlec
14. 10. Oslavy 120. výročí 

založení Hasičské župy 

sedlecké

v rámci oslav připravena 

výstava hasičské techniky; 

13:00

 Nalžovice
15. 10. Posvícení

 Chlum
15. 10. Posvícení

 Sedlčany – kotlina
15. 10. Všeobecná auto 

moto burza

7:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kostel sv. Mikuláše
15. 10. Oslava výročí 

posvěcení kostela

jako hlavní celebrující bude 

biskup Karel Herbst, slav-

nostní mše, koncert; 10:00

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
15. 10. Posvícení ve Skan-

zenu

výroba polévkových nudlí, 

pečení posvícenských 

koláčů, předení ovčí vlny 

a další řemesla; 10:00

 Kňovice
22. 10. Posvícení

 Počepice
22. 10. Posvícení

 Radíč
22. 10. Posvícení

 Křepenice
22. 10. Posvícení

 Počepice – Medové 
pečivo
22. 10. Perníkový 

workshop

zadělávání a zpracování 

těsta, pečení, příprava 

polevy a další; 13:30



9stranawww.sedlcansky-kraj.cz SPOLEČNOST

PETROVICE Na páteční od-
poledne 6. října avizovala 
Andrea Benešová, maji-
telka pojízdné kavárny 
na kolečkách, ukončení le-
tošní sezóny v Petrovicích 
na náměstí. 

Jakmile po obědě ote-
vřela své karavanové okén-
ko, obklopilo jej mnoho 
lidí. Každý si chtěl v tep-
lém podzimním odpoledni 
vychutnat výbornou kávu, 
zákusek a další pochuti-
ny, které kavárna nabízí. 
Za první rok fungování 
na petrovickém náměstí, 
kdy přijíždí v různých in-
tervalech, si ji oblíbily snad 
všechny generace. Program 
doplnila na kytaru Alena 
Maryšková, která uvedla 
skladby známé i neznámé. 
Její zpěv a mistrné ovládání 
nástroje doplnily kouzel-

nou podzimní atmosféru. 
Loučení zřejmě není le-

tos ještě defi nitivní. „Do kon-

ce roku se v listopadu a pro-

sinci uvidíme podle toho, jak 

nám počasí dopřeje,“ přeje si 
majitelka KavAndy Andrea 
Benešová.

Sabina Motrincová 

S E D LČ A N Y  V  m ě s t sk é 
knihovně se v pátek 6. říj-
na konala vernisáž výstavy 
manželů Ondřeje a Kateři-
ny Hladíkových, která nese 
název Autistka a historik 
aneb, jak manželé Hladí-
kovi vidí svět. Samotnou 
vernisáž a následný kon-
cert kapely Hrst, ve které 
oba vystavovatelé také vy-
stupují, si nenechal ujít ani 
sedlčanský starosta Ivan 
Janeček.

Výst ava výtvarníka 
a ilustrátora Ondřeje Hla-
díka navazuje na první vý-
stavu, kterou zde měl v září 
před dvěma lety. Tentokrát 
je doplněna také výtvory 
manželky Kateřiny, kterou 
si vzal na pomoc. Kateři-
na, rozená Dundrová, dnes 
žije s manželem ve Vlašimi, 

ale pochází ze Sedlčan a je 
zde známá díky divadlu 
a zpěvu. Stejně jako tatínek 
Jiří Dundr hrála a zpívala 
v místním spolku divadel-
ních ochotníků. Manželé 
společnými silami předsta-
vují v rámci výstavy své 
kresby, které podle jejich 
slov sice příliš nekorespon-
dují tématem ani výtvarnou 
technikou, ale spojuje je 
tvorba v rodinném zázemí 
i vzájemná podpora. 

Ondřej by rád návštěv-
níky výstavy upozornil 
především na kolekci ori-

ginálů ilustrací ke knize 
ve Stínu mříží, která byla 
na vernisáži představena. 
„Jde o dlouho očekávanou 

knihu, již jsme psali společ-

ně s Otomarem Dvořákem, 

protože v civilním živo-

tě jsem historik, a kterou 

jsem také ilustroval.“ Kni-
hu na vernisáži oba autoři 
představili formou krátké 
prezentace. Pokud se vrá-
tíme k Ondřejovým vysta-
veným ilustracím, jedná se 
soubor černobílých kreseb 
českých věznic, součas-
ných i již zrušených. Dal-
ší zajímavostí je několik 
akvarely kolorovaných 
kreseb, které vznikly jako 
podklady pro výrobu po-
hlednic na příští turistic-
kou sezónu. K tomu nám 
autor řekl: „Jedná se o hra-

dy Český Šternberk. Svoja-

nov a Nový Hrad u Jimlína. 

Mohu také prozradit, že už 

projevily zájem i další pa-

mátky, jako například hra-

dy Krakovec či Velhartice.“ 

Ondřej má prý v plánu vy-
tvořit jakousi sběratelskou 
sérii s kolekcí pohlednic 
českých i moravských 
památek. „Současně bych 

rád pokračoval v ilustrová-

ní knih a s ohledem na té-

matiku, které se věnuji, 

by to mohly být například 

turistické průvodce po re-

gionech, encyklopedie pa-

mátek a podobně,“ doplnil. 
Kateřina se při tvorbě 

tematicky našla ve zobra-
zování fauny, a to zejména 
té mořské a říká: „Svět pod 

hladinou umožňuje vytvá-

řet kresby se zvláštní atmo-

sférou podněcující lidskou 

fantazii.“ Současně ji zau-
jala kresba na černý papír, 
která jí umožňuje přenést 
do výsledného díla své ni-
terné pocity. „Ty jsou někdy 

neradostné až chmurné, což 

souvisí s mým autismem, 

přesněji aspergerovým syn-

dromem, který se řadí mezi 

poruchy autistického spek-

tra,“ říká Kateřina a dopl-
ňuje: „Tyto problémy někdy 

vyvolávají značné přetížení 

organizmu zvukovými či 

světelnými vjemy, což je po-

třeba nějak ventilovat. Tedy 

ve chvílích, kdy mi to situace 

dovolí. Nechci však, aby tak 

vznikala nějaká depresivní 

díla, ale spíše obrázky, kte-

ré diváky pohnou k zamy-

šlení nad tím, jak může být 

život některých lidí kompli-

kovaný.“ Kateřina používá 
k tvorbě pastelky, linery, bí-
lou lakovou fi xu a v omeze-
né míře akvarelové barvy, 
které doplňuje úpravami 
za pomoci soli a lihu.

Výstava bude v sedl-
čanské knihovně k vidění 
do prvního listopadu.

-bv-

WĄGROWIECE Žákyně vý-
tvarného oboru ZUŠ Sedlča-
ny se v doprovodu ředitelky 
školy V. Křenkové zúčastni-
ly 3. až 7. října Mezinárodní-
ho výtvarného semináře v 
polském Wągrowiece, kde 
na dřevěné podklady malo-
valy dekorace – koláže (tzv. 
asambláže) společně se 
studenty z Polska a Němec-

ka. Na slavnostní vernisáži 
promluvil starosta Wagrov-
ce, ředitelka místní školy a 
všichni studenti, kteří zhod-
notili své působení v zahra-
ničí. Akci spolufi nancovali 
starostové obcí Sdružení 
Sedlčansko a ZUŠ Sedlčany. 
V příštím roce se výtvarný 
seminář uskuteční v Sedlča-
nech.                               -red-

Svět pod hladinou 
podněcuje lidskou 
fantazii

Kapela Hrst, uprostřed manželé Hladíkovi

KavAndy 
zakončila sezónu 
na kolečkách

Okolí pojízdné kavárny se 
zaplnilo jejími příznivci.

Dívky tvořily 
v Polsku asambláže
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Mnichovohradišťský SK – TJ 
Tatran Sedlčany 2:1 (2:1) 
MNICHOVO HRADIŠTĚ V neděli 8. října zaví-
tal Tatran v 10. kole fotbalového krajského 
přeboru k soupeři, který měl před vzájem-
ným duelem v tabulce o dva body méně, 
do Mnichova Hradiště.

Od začátku se hrálo vyrovnané utkání 
a obě mužstva si vytvářela slibné branko-
vé situace. První, kdo měl důvod k rados-
ti, byli domácí fanoušci, kterých si našlo 
cestu na místní stadion něco kolem 130. 
Po půlhodině hry překonal poprvé v zá-
pase brankáře Filipa Dřevojana hráč se 
zkušenostmi z Mladé Boleslavi Michal Gei-
ssler – 1:0. Neuběhly ještě ani čtyři minuty 
a s Tatranem to vypadalo výsledkově ještě 
hůře. Po pokusu Kryštofa Provazníka se 

míč ocitl za zády Dřevojana a zastavil se až 
v síti – 2:0. Snížení a naděje pro hosty pře-
ce jen přišla před poločasovou přestáv-
kou. Ve 43. minutě vyzrál Lukáš Brotánek 
na brankáře Davida Řemínka – 2:1. 

Ve druhém poločase se ani jeden tým 
gólově neprosadil. Domácí tým si tak udr-
žel nejen těsné vítězství, ale připsal si i dů-
ležité tři body do tabulky a přeskočil v ní 
hosty o jeden bod. 

Sestava Tatranu: F. Dřevojan – Repetný, 
Dvořák (65. V. Lípa), Krotil, Hanuš, M. Krů-
ta, Kouklík (52. Štemberk), L. Brotánek, M. 
Sirotek (85. Vrkoslav), Plesl, M. Sochůrek.

Tatran je po 10. kole na devátém místě 
s 12 body a skóre 19:20. Další utkání hraje 
v neděli 15. října od 15.30 hodin na svém 
hřišti s lídrem tabulky Milínem. 

David Štverák

CINGOLI Čerstvý vicemistr světa v sajdkárkrosu 
Ondřej Čermák z Dublovic v úloze spolujezd-
ce v neděli 8. října startoval v italském Cingoli 
na Mistrovství Evropy národů společně se svým 
jezdcem Etiennem Baxem z Holandska.

Na tomto podniku startovali i další jezdci, 
reprezentující Českou republiku, a ti skonči-
li na šestém místě. Ondra společně se svým 
holandským parťákem vyhrál a získal tak třetí 
zlatou medaili z těchto závodů ve své kariéře.

-dav-

SEDLČANY V dlouhodobé 
pohárové soutěži amatér-
ských hokejistů často do-
chází k nečekaným, někdy 
až ke kuriózním průběhům 
zápasů. Minulý týden se 
k nim přiřadil duel skupi-
ny A Křepenice–Příčovy, 
v němž příčovští Kačeři 
vedli po první třetině 1:5, 
po druhé dokonce 1:8 
a v závěrečné části hry 
šestkrát inkasovali, takže 
Čerti z Křepenic už byli do-
cela blízko k vyrovnání.

Rovněž zajímavé skóre, 
podobné spíše výsledku 
z házené, se urodilo v du-
elu Domina s Kňovicemi. 
Po dvou patnáctiminutov-
kách to bylo už 6:6, a přes-
to pořádný brankostroj 
nastal až ve třetí třetině, 

v níž padlo dalších devět 
gólů. Pomalu se k vrcholu 
skupiny A derou hokejisté 
Štětkovic, kteří dokáza-
li přehrát fi nalistu první 
ligy z minulé sezóny, tým 
Obecnice, který má tak 
na svém kontě stále pouze 
jedno vítězství.

Výsledky – skupina A: 
Vršovice–Křepenice 5:6, 
Zvírotice–Rumola 8:2, AHC 
Nový Knín – Vršovice 5:2, 
Křepenice–Příčovy 7:10, 
Štětkovice–Obecnice 3:1, 
Domino–Kňovice 9:12. Je-
diným týmem bez porážky 
už je pouze Sázava, která 
nasbírala osm bodů. Stej-
ný bodový zisk před naší 
uzávěrkou měly i druhé 
Štětkovice a třetí Křepeni-
ce, ale oba týmy měly se-

hráno o jeden zápas navíc. 
Na první bod stále čekají 
jedenácté Vršovice a stej-
ně je na tom i poslední 
dvanácté Domino.

Skupina B: Neveklov–
Solopysky 4:4, Medvědi – 
Ševci Nový Knín 7:3, Olbra-
movice – Daleké Dušníky 
3:5, Votice–Rybníkáři 6:8, 
Solopysky–Olbramovice 
5:3. Také B skupina má už 
pouze jeden tým, který do-
sud neztratil ani bod – štět-
kovickou rezervu. Po čty-
řech zápasech má na svém 
kontě osm bodů. O dva 
body zpět jsou druzí Ryb-
níkáři a o další jeden méně 
mají Daleké Dušníky. Bez 
bodu je už pouze jedenác-
tý Miličín.

David Myslikovjan

Fotbalové víkendové 
výsledky regionálních 
družstev

Hokejový souboj Čertů 
s Kačery byl pěknou divočinou

10. kolo krajského přeboru
Mnichovohradišťský SK 

– TJ Tatran Sedlčany 2:1 

(2:1)

Branka Sedlčan: 43. L. 
Brotánek
10. kolo I. A třídy sk. A
TJ Kovohutě Podlesí – TJ 

Sokol Sedlec-Prčice 5:1 

(2:1)

Branka Sedlce-Prčice: 7. M. 
Prchlík
10. kolo I. B třídy sk. E
TJ Tatran Sedlčany B – 

FK Králův Dvůr B 1:4 

(1:2)

Branka Sedlčan: 15. V. 
Schwarz
SK Petrovice – TJ Sokol 

Nová Ves p/Pl. 1:1 (1:0)

Branka Petrovic: 7. O. Štem-
berk
10. kolo okresního přeboru
TJ Sokol Dublovice – SK 

Litavan Bohutín 0:0 (0:0)

1. kolo III. třídy sk. B
TJ Nová Ves pod Pleší B – 

SK Kosova Hora 3:3 (2:2)

Branky Kosovy Hory: 3. 
a 38. M. Staněk, 70. Z. Fafek
TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Sokol Nečín 0:4 

(0:1)

TJ Vltavan Borotice – TJ 

Vltavan Hřiměždice 4:1 

(2:0)

Branka Hřiměždic: 75. M. 
Matějka
TJ Sokol Jesenice – TJ 

Krásná Hora 1:0 (0:0)

Branky: 66. M. Havel
TJ Sokol Sedlec-Prčice B 

– TJ Sokol Počepice 2:3 

(1:1)

Branky: 42. Z. Sova, 72. R. 
Seidel – 22., 62. a 88. V. Varga
1. kolo IV. třídy sk. B 
SK Klučenice – SK Vyso-

ký Chlumec 7:0 (4:0)

Branky: 5. P. Smrt, 8., 21., 
42. a 52. H. Holan, 69. a 87. 
J. Květ
FK Drevníky – TJ Sokol 

Dublovice B 2:3 (2:1)

Branky Dublovic: 31. J. 
Moulík, 51. S. Tichý, 82. R. 
Beňo
SK Přestavlky – SK Petro-

vice B 5:4 (3:0)

Branky Petrovic: 63. V. 
Podlipský, 83. Š. Kubec, 88. 
P. Podlipský, 90. P. Jůn
SK Velká Lečice – TJ Vlta-

van Hřiměždice B 6:1 (3:1)

Branka Hřiměždic: 25. D. 
Hovorka
10. kolo okresního přebo-
ru – Benešov
TJ Sokol Vrchotovy Ja-

novice – TJ Jawa Divišov 

6:2 (4:1)

Branky Vrchotových Jano-
vic: 7., 28., 35. a 72. L. Bu-
kovaz, 32. T. Kubíček, 85. D. 
Adam
10. kolo I. A třídy dorostu 
U19 sk. D
TJ Tatran Sedlčany – TJ 

Ligmet Milín 1:3 (0:2)

Branka Sedlčan: 60. D. Ře-
záč
Sedlec-Prčice + Jesenice 

– Spartak Průhonice 4:3 

(1:2)

Branky Sedlce-Prčice + Je-
senice: 32. J. Stibor, 69. M. 
Zrůbek, 65. O. Poslušný, 85. 
(vl.) S. Motika
10. kolo I. A třídy žáků 
U15 sk. C
FK Radošovice – TJ Tat-

ran Sedlčany 5:5 (4:1)

Branky Sedlčan: 24. M. Mo-
tyčík, 48. (p) M. Haas, 51. 
L. Mrázek, 58. J. Neumann, 
90. T. Andrle
10. kolo I. A třídy žáků 
U13 sk. C
FK Radošovice – TJ Tat-

ran Sedlčany 1:3 (1:1)

Branky Sedlčan: 2. a 40. R. 
Jirásek, 36. M. Stieber, 
6. kolo okresního přeboru 
dorostu
TJ Tatran Sedlčany B – 

Pičín/Višňová 4:0 (3:0)

Branky Sedlčan: 13. A. Pu-
dil, 39. D. Řezáč, 45. M. Pše-
nička, 47. (p) P. Machek
SK Březnice 1918 – TJ 

Krásná Hora 1:3 (1:0)

Branky Krásné Hory: 59. 
a 61. O. Hylán, 66. T. Slivka
10. kolo okresního přebo-
ru starších žáků sk. B
Nová Ves/Nový Knín – TJ 

Sokol Kamýk nad Vlta-

vou 9:0 (2:0)

Dolní Hbity/Višňová – TJ 

Sokol Jesenice 0:1 (0:0)

Branka Jesenice: 49. D. Šp-
líchal            David Štverák

Během čtyř minut 
bylo rozhodnuto

Ondřej Čermák má zlatý hattrick 
z Mistrovství Evropy národů
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HC TNP Praha – 
Tatran Sedlčany 
7:4 (4:1, 1:2, 2:1)
PRAHA Také v této sezóně 
se hráči Tatranu budou 
v krajské hokejové soutě-
ži v základní části utkávat 
dvakrát se soupeři ze své 
skupiny a jednou ze skupi-
ny druhé. V sobotu 7. října 
poprvé narazili na protiv-
níka z druhé tabulky, který 
nastoupil na domácím ledě 
pouze se dvěma komplet-
ními pěticemi.

Dva góly 
v rozmezí sedmi 
vteřin

„Soupeře, který v mi-

nulé sezóně vyhrál zá-

kladní část soutěže, jsme 

už znali,“ řekl nám po ná-
vratu z Prahy trenér Tat-
ranu Karel Pospíšil. „Při-

šel z vyšší soutěže, takže 

výkonnost měl dobrou, 

a udržel si ji i letos, ač-

koliv už také prohrál.“ 

Trenér dodal, že domá-
cím vyšla první třetina, 
ve které hokejisty Tatra-
nu přehráli i přestříleli. 
Pražský tým má tři až čty-
ři rozdílové hráče, a než 
je hosté dokázali „pře-
číst“, nastříleli v úvod-
ní třetině čtyři branky. 
„Soupeř hrál pouze v de-

seti, takže jsem si říkal, 

že v nasazeném tempu 

nemůže vydržet hrát 

po celý zápas, a opravdu 

se tak stalo,“ připomněl 
trenér Pospíšil. „V první 

třetině jsme ale skutečně 

nestíhali.“ Domácí tým 
se ujal vedení v čase 3.21 
a na tuto branku ještě 
dokázal odpovědět Mar-
tin Pospíšil. Nerozhodný 
stav vydržel ale pouze 
do desáté minuty hry, 
kdy se pražští hokejisté 
opět dostali do vedení 

a do konce třetiny přidali 
ještě dva úspěšné zása-
hy. Mezi třetím a čtvrtým 
gólem uplynulo pouze 
sedm vteřin.

Kontaktní branka 
nepomohla

„Druhá třetina byla vy-

rovnaná, a hlavně jsme si 

dokázali už pohlídat hráče, 

kteří nám předtím dělali 

velké problémy. Brzy jsme 

také dali gól, jehož autorem 

byl Filip Černý,“ popsal 
další část utkání Karel Po-
spíšil. Snížení na 4:2 při-
šlo v čase 22.19, jenomže 
domácí ještě v této třetině 
stihli z ojedinělé šance při-
dat svoji pátou branku. 

Po dvou třetinách šli ale 
hráči do kabin za stavu 5:3, 
když třetí úspěšný zásah 
Tatranu zaznamenal Jan 
Matějka. „Je to mladý hráč, 

který bydlí na Dobříšsku. 

Jsme rádi, že za nás hra-

je, ale protože je vojákem 

z povolání, byl teď tři týdny 

pryč a nemohl nastoupit 

v několika utkáních. Tento 

zápas se mu povedl, hrál 

dobře a je pro nás velkým 

příslibem do budoucna,“ 
představil střelce sedlčan-
ský trenér. 

Když ve třetí třetině 
v čase 48.49 snížil Libor 
Bém na 5:4, zdálo se, že je 
vyrovnání na spadnutí, ale 
nebylo tomu tak. „Soupeř 

se začal strachovat o vý-

sledek, už tolik nebruslil, 

a bylo znát, že mu chybí 

síla. Měli jsme několik 

šancí k vyrovnání, ale pět 

minut před koncem nastala 

situace, že rozhodčí signa-

lizoval vyloučení našeho 

hráče, puk se mu ztratil 

z dohledu, protože byl pod 

brankářem, a vzápětí se 

hráči soupeře začali rado-

vat z gólu. Rozhodčí změ-

nil svůj verdikt a gól uznal. 

V této chvíli jsem vybouchl, 

rozhodčímu řekl, že toto 

rozhodnutí je nesmyslné, 

a vzápětí jsme za řeči vy-

fasovali další dvě minuty. 

Z přesilovky jsme dostali 

další gól, který už defi nitiv-

ně rozhodl o osudu utkání. 

Kluky bych ale za jejich 

výkon chtěl pochválit. Prv-

ní třetina byla sice z jejich 

strany slabší, ale ve zbýva-

jících dvou hráli výborně,“ 
uzavřel trenér Pospíšil.

Tatran je nyní ve své 
sedmič lenné  skupině 
na čtvrtém místě se ziskem 
šesti bodů, ale protože 
v předchozím čtvrtém kole 
měl volno, má jeden zápas 
k dobru. V šestém kole 
soutěže se utká na domá-
cím ledě v sobotu 14. října 
s dalším pražským týmem, 
a sice s HC Smíchov 1913. 
První buly rozhodčí vhodí 
v 17 hodin.

David Myslikovjan

Hokejistům se nepovedla první třetina zápasu, 
ve zbývajících dvou marně dotahovali náskok soupeře

BRNO V červnu si ženské 
i mužské družstvo hasičů 
z Křepenic zajistilo účast 
na společném Mistroství 
ČR České hasičské jednoty 
a Moravské hasičské jed-
noty, které se konalo v září 
v Brně. Pro ženy to byla 
premiéra, muži na mist-
rovství republiky startovali 
podruhé.

Ženy z křepenického 
týmu krásně rozběhly prv-
ní disciplínu 100 m s překáž-
kami, kde první místo vybo-
jovala Viktorie Ženíšková 

(19,80 s) a druhé Jasmína 
Urbanová (20,18 s). Po po-
slední disciplíně požárního 
útoku se tým posunul na 2. 
příčku a domů si odvezl 
stříbrné medaile.

Také křepeničtí muži 
první disciplínu rozběhli 
velmi nadějně, když prv-
ní místo obsadil Ondřej 
Tomášek (17,32 s) a dru-
hé Michal Soukup (17,93 
s). Konečným požárním 
útokem potvrdili své ví-
tězství a domů si odvezli 
zlaté medaile.                -vž-

SEDLČANY O uplynulém 
víkendu se stolní tenisté 
Tatranu v malé hale gym-
názia utkali v C skupině 3. 
ligy se soupeři, které znali 
již z předchozích sezón. 
Tentokrát nastoupili v nej-
silnější možné sestavě, 
dvakrát jednoznačně zvítě-
zili a připsali si po úvodní 
porážce s Havlíčkovým 
Brodem do tabulky šest 
důležitých bodů. Po třech 
kolech je Tatran ve dva-
náctičlenné tabulce se sed-
mi body na čtvrtém místě 
a ztrácí pouhé dva body 
na první tým EUROMAS-
TER Kolín.

Tatran Sedlčany – SK 
Slavia Praha B 10:2

Úvodní čtyřhry byly 
celkem vyrovnané. Pej-
ša s Faktorem sice ztratili 
první set, ale potom za-
brali a následující tři sety 
zvládli na výbornou. Ještě 
více se na druhém stole 
tahala o vítězství se svý-

mi soupeři dvojice Kocu-
ra – Drechsler. Prohrávala 
na sety 0:1, vedla 2:1, v dra-
matické koncovce čtvrtého 
setu srovnali hosté na 2:2, 
ale závěrečný set už byl 
zase v režii domácích hrá-
čů. Ve dvouhrách hosté 
kontrovali pouze dvakrát, 
a sice za stavu 4:0 a 5:1. 
Hráči Tatranu vyhráli čtyři 
dvouhry bez ztráty setu. 
Tři body v singlech vybo-
joval Pejša, po dvou přidali 
Faktor s Drechslerem a je-
den bod získal Kocura.

Tatran Sedlčany – El 
Niňo Praha E 10:2

Tentokrát obě čtyřhry 
zvládli hráči Tatranu bez 
ztráty setu a soupeř sni-
žoval až za stavu 3:0 a 6:1. 
Domácí hráči vyhráli osm 
singlů, aniž ztratili jediný 
set. Tři body opět získal 
Pejša, dva přidali na konto 
domácích Faktor a Drech-
sler a jeden bod vybojoval 
Kocura. 

„Ani jeden tým tentokrát 

nepřijel v nejsilnější sesta-

vě, zatímco my jsme po-

prvé nastoupili v plné síle, 

a to ovlivnilo celou situaci 

za stoly,“ uvedl po skon-
čení víkendových zápasů 
vedoucí hráč Tatranu Ra-
dovan Faktor. „Slavii jsme 

v sobotu trochu zaskočili, 

protože oni nepřijeli úplně 

slabí, ale nám se povedl 

vstup do utkání. Od začát-

ku jsme vedli a soupeř s na-

vyšujícím se skóre už neměl 

tolik chuť bojovat, protože 

viděl, že mu jeho výkon 

nebude stačit. El Niňo při-

jelo v slabší sestavě a také 

v tomto utkání jsme byli jas-

ně lepší.“

Radovan Faktor dále 
připomněl, že oddíl stolní-
ho tenisu přihlásil po krat-
ší odmlce do soutěže té-
měř zcela nový tým dětí, 
které sehrály už svoje prv-
ní utkání.

David Myslikovjan

Stolní tenisté to vzali 
přes kopírák

Křepeničtí dominovali 
na mistrovství 
republiky
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Izrael se v posledních letech začal postupně usmi-
řovat s okolními arabskými státy. O co se dřív bo-
jovalo zbraněmi, o tom se začalo jednat. Válečné 
kořistění nahradily dohody. Běžní lidé se mohli 
těšit na ovoce těchto dohod, které by přinesly další 
zklidnění a mírumilovné soužití. Jenže ne všichni 
chtějí mír.

Radikální hnutí Hamás, podrážděné nebezpe-
čím blížícího se smíru, zaútočilo krutě na Izrael. 
2 500 raket a vražedná komanda, která vraždila 
a unášela civilisty, včetně žen a dětí. Hamás samo-
zřejmě ví, že se nemůže vyrovnat vojenské síle Iz-
raele, a že nemá šanci jej porazit. O co mu tedy jde?

Když máte k dispozici moc a někdo vám takto 
ublíží, jste ve velkém pokušení tuto moc použít. 
Vybombardovat pár měst nebo je rozstřílet tanky. 
Nezapomínejme, že Izrael je i jaderná velmoc. Také 
je známo, že Izrael si klasické „oko za oko“ upra-
vil v zájmu své bezpečnosti na „jedno naše oko 
za tisíc očí nepřítele“. V jádru izraelské obranné 
doktríny je, že odveta musí být natolik tvrdá, aby 
odradila další útoky.

Hamás to velmi dobře ví a provokuje. Dopouš-
tí se největších zvěrstev, kterých je schopen, aby 
Izrael použil svoji sílu. Aby tisíce Arabů zemřely 
a jejich rodiny, známí a spoluobčané pocítili k Iz-
raeli opět nesmiřitelnou nenávist. Pokojné sou-
žití Hamás nechce, protože v takovém prostředí 
by zanikl. Nikdo nepotřebuje radikální bojůvky, 
když žije se svými sousedy v míru. Celá tato akce 
je jen snaha Hamásu udržet si vlastní vliv a moc. 
A k tomu neváhá obětovat tisíce životů pokojných 
muslimů, kteří si nepřejí nic než klid a bezpečí pro 
sebe a svoje děti.

Přejme všem mírumilovným lidem, aby Izrael 
obnovil co nejrychleji bezpečnost. Přejme si také, 
aby k tomu nepoužil hrubou sílu. Přejme si, aby 
vraždění a únosy Hamásu odsoudily i arabské 
země. Aby Hamás tímto bezohledným krveproli-
tím neposílil, ale ztratil.                   Bohumil Vohanka

Zřejmě do všech schránek přišel dvojlist na křídovém pa-
píře odeslaný již asi pozapomenutým Tomášem Březinou. 
Ve známost se dostal jako úspěšný podnikatel, výrobce beto-
nových stavebních prvků, přezdívaný jako „betonový král“. 
Firmu prodal a rozhodl se kandidovat na prezidenta. Z počtu 
jeho podpisů ale nevyhovělo pravidlům tolik procent, že se 
nedostal přes určenou hranici a do voleb neprošel.

Březinův leták je zajímavý tím, že nepůsobí jako propa-
gace jeho osoby před nějakými volbami. Napadlo mě, že 
jeho monogram TB, je shodný s legendárním Tomášem 
Baťou, který v šesté nebo sedmé generaci ševců založil 
ve Zlíně světoznámou fi rmu. Takže pak nebylo od věci 
převzít něco z myšlenek tohoto génia a pokusit se sjedno-
tit společnost k plodné spolupráci. 

Březina uvádí, že se nelze smířit se stavem ekonomi-
ky, pasivitou občanů a neochotou nejschopnějších k po-
litické angažovanosti. Varuje, že nesmíme opouštět svět 
hodnot, elity nesmějí lhát, nesmíme být vazaly silných 
a problémy si musíme řešit sami. Musíme být aktivní, 
tvořiví, pracovití a umět si zamést před vlastním prahem. 
Za klíčové problémy pokládá cizí vlastnictví našeho ban-
kovnictví, průmyslu atd. Dále, že v zahraničí jsou vyšší 
dotace a fi rmy mohou levně prodávat a následně dodává, 
že dotace jsou ekonomická smrt, udržují fi rmy neživo-
taschopné. Že tedy musíme zastavit dotační ekonomiku, 
systém nesmyslných podpor a regulací. A konečně nelze 
snít, že bez Evropy nám bude lépe, ovšem musíme být 
také sebevědomí, svébytní a respektovaní.

Nějak si nejsem jist, zda se Březinův text četl aspoň 
v každé páté domácnosti. Ono skutečně je něco z toho 
od Tomáše Bati, a pokud tady nebude několik jeho násle-
dovníků, budeme opravdu těmi vazaly mocných. Neza-
pomínejme, co má naše populace především ve svých ge-
nech po několika vlnách emigrací v minulém století (před 
okupací německou, komunismem, okupací sovětskou, 
normalizací). Vlastně byli vyhoštěni také mnozí skvělí 
průmyslníci německé národnosti a přišli jsme o jejich prá-
ci a některé jejich továrny zarostly kopřivami.

Aktivita Tomáše Březiny je takový jistě ne laciný vý-
křik, který pravděpodobně nebude pochopen a zůstane 
jen jako zajímavý leták.                            Vladimír Roškot

Stárnu. A jako u hor vítr, slunce a déšť ži-
vota obrušuje hrany kdysi ostrých štítů. 
Přistihl jsem se, jak si při řízení auta pob-
roukávám osmdesátkovou pecku „Touch 
me“ od Samanthy Fox. Já, svého času or-
todoxní metalista. Bůh ví, kde jsem to sly-
šel, avšak je fakt, že co popoví hitmakeři 
opravdu uměli, byla melodie, jež vám 
vleze do hlavy a už ji nevyženete.

Možná jsem to přivolal, ale lákadla 
na hlavní stránce našeho největšího 
vyhledávače mi předhodila krátký 
medailonek Samanthy Fox s názvem 
„Nejslavnější ňadra popu“. Ani jsem to 
nepouštěl, protože si je samozřejmě pa-
matuji. V dobách mé puberty jsme neby-
li zavaleni nahotinkami jako dnes, takže 
takový hanbatý plakát se klukovi v roz-
puku vryl do paměti stejně hluboko jako 
vlezlý refrén.

A hned pod Samanthou další upou-
távka, tentokrát doslova z českého ryb-
níčku: „Česká politička dováděla nahatá 

na veřejnosti“. Někdo odkudsi vyhrabal 
čtyři roky staré fotky Kateřiny Jacques ze 
Strany zelených připravující se na skok 
do jezera, jak ji pánbů stvořil. Uctila tím 
mezinárodní den vody, o němž jsem se 
díky její exhibici dozvěděl, že vůbec 
existuje. Proč ne, ať si zaskotačí. Je mi to 
stokrát sympatičtější, než když nás s ka-
menným výrazem poučovala o biomase, 
a pak nedokázala vysvětlit, co ta bioma-
sa vlastně je. Proč tak vážně o ničem, 
když stačila jediná fotka, aby vtiskla bio-
mase velmi konkrétní tvary, a my všichni 
v tom máme hned jasno.

A protože nejsem ani zamindráko-
vaný chlap ani zakyslá závistivá žen-
ština ani velkohubý moralista, prohla-
šuji, že proti takové biomase nemám 
žádné výhrady. Žij a nech žít.

Bohumil Vohanka

Před časem jsem si nenechal 

ujít hokejový duel Vítkovic 

s Mnichovem a zápas jsem 

sledoval s anglickým ko-

mentářem. Hned na začátku 

jsem začal lovit v paměti, 

kdo že to za ostravský tým 

chytá, protože komentátor 

hned několikrát opakoval, 

že brankář se jmenuje Klej-

miš. Inu, je pravda, že týmy 

na začátku sezóny zkoušejí 

nové hráče, ale Klejmiše jsem 

skutečně neznal. Až když se 

gólman otočil zády ke kame-

ře, poznal jsem, že se jmenu-

je Klimeš. Musí se nechat, že 

to angličtí komentátoři mají 

s některými jmény českých 

hráčů těžké, ale ono je to 

určitě i obráceně. Možná by-

chom se divili, že ačkoliv se 

ti naši snaží vyslovit jména 

anglických fotbalistů nebo ka-

nadských hokejistů správně, 

také jejich fandové se v tomto 

případě mnohdy smějí pod 

vousy. V anglickém komento-

vání fotbalu mě zaujalo hned 

několik českých jmen. Všichni 

příznivci kulatého nesmyslu 

si jistě pamatují na hráče jmé-

nem Suchopárek. Podle an-

glického komentátora to byl 

Sučopejrek, Souček zase Su-

sek a Coufal jednoduše Kufal. 

Svoji výslovnost jmen na-

šich sportovců mají i francouz-

ští komentátoři. Skoro se zdá, 

že si s tím moc hlavu nelámou 

a výslovnost si nezjišťují. Ve vi-

deo archivu mám několik 

významných zápasů českých 

hokejistů, které jsem nesehnal 

jinak než s francouzským slov-

ním doprovodem. V Greno-

blu na zimních olympijských 

hrách v roce 1968 v týmu 

Československa nastupoval 

Petr Hejma, který později emi-

groval, a už jsme ho v našich 

barvách nikdy neviděli. Podle 

francouzského komentátora 

to byl tehdy Hežma. Mnohem 

slavnějšími hokejisty byli Jiřík 

a Machač. To byli zase Žirik 

a Mašak. Obránce Jan Suchý 

byl Žán Suši. 

V hokejové Lize mistrů 

nastoupil do prvního zápa-

su brankář Klimeš a do dru-

hého hráč Prčík. Hádejte, 

jak toto jméno anglický ko-

mentátor vyslovoval… 

David Myslikovjan

F E J E T O N

Hrají Klejmiš, Žirik a Mašak

Březina inspirovaný 
Baťou

Z A M Y Š L E N Í K O M E N T Á Ř

Půvab biomasyRadikálové mír 
nechtějí

S L O U P E K
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